
 

بافت تاریخی شیراز هویت ماست
پیرو درج مطلبی با عنوان »بافت تاریخی شیراز« در 
روزنامه »آرمان ملی«  جوابیه ای  از سوی اداره کل راه و 
شهرسازی استان فارس به دفتر روزنامه ارسال شده است که 

عینا درج می شود.
 به اطلاع می رساند: 

بافت تاریخی شیراز هویت ماست و کسی به دنبال تخریب 
آن نیست

مدیر کل راه و شهرسازی فارس، با اشاره به مباحث مطرح 
شده در خصوص تخریب خانه های تاریخی شیراز گفت: بافت 
تاریخی هویت ماست و کسی به دنبال تخریب آن نیست. 
محمودرضا طالبان افزود: اینکه گفته می شود به ساکنان این 
خانه ها فرصت چند روزه داده شده که خانه های خود را ترک 
کنند و اگر چنین نکنند آب و برق و گاز آنها قطع می شود از 
اساس نادرست و کذب است. وی ادامه داد: کسانی که اینگونه 
مطالب را مطرح می کنند بگویند که چه کسی به ساکنان 
خانه های تاریخی گفته تخلیه کنند یا گفته است که آب، برق 
و گاز را قطع می کنند. او اظهار داشت: مصوبه ای که کمیسیون 
ماده پنج شهر شیراز داشته در جهت حفظ بناهای ارزشمند 
و بافت تاریخی است و براساس آن بناهای دارای ارزش نه 
تنها تخریب نمی شوند بلکه نسبت به احیا و نگهداری آنها نیز 
اقدام خواهد شد. مدیر کل راه و شهرسازی فارس گفت: در 
بحث اجرای طرح توسعه حرم مطهر در شرایط در حوزه راه 
و شهرسازی نه خانه ای تخریب شده و نه کسی تحت فشار 
قرار گرفته است. طالبان بیان کرد: در گذشته برخی خانه های 
تاریخی تخریب شده که اقدامی نادرست بوده و ما آن را به 
شدت محکوم می کنیم و از مقطعی که ما این مساله را دنبال 
کردیم حرف تمام مسئولان استان این بوده که خانه های 
تاریخی تحت هیچ شرایطی نباید تخریب شود و مصوبه 
کمیسیون ماده پنج هم در جهت حفظ خانه های تاریخی و 
بافت تاریخی است. وی اضافه کرد: مشخص نیست که کسانی 
که امروز شایعه تخریب خانه های تاریخی را در جامعه نشر 
می دهند به دنبال چه اهدافی هستند. او بیان کرد: امروز هر 
خانه تاریخی که خریداری می شود قطعا حفظ و مرمت خواهد 
شد و اگر هم خانه ای قرار است تخریب شود حتما فاقد ارزش 
است و چیز مناسب تری که به فضای آنجا معنا دهد جایگزین 
خواهد شد. طالبان افزود عمده فضای طرح 57 هکتاری 
براساس طرح تفصیلی منطقه در اختیار مالکان است و آنها 
حق انجام هر اقدامی را در آن دارند و تنها در حد فاصل بین دو 
حرم مطهر یک فضای حداقلی معنا داری ایجاد می شود که در 
مرحله طراحی شهری است. وی ادامه داد: شاید این ذهنیت 
ایجاد شده که قرار است یک محدوده 57 هکتاری به فضای 
حرم افزوده شود در حالی بنا نیست چیزی خریداری و تخریب 
شود و از طرفی تامین اعتبار خرید و تملک چنین فضایی نیز 

برای دولت مقدور نیست. 
محمود رضا طالبان- مدیر کل

نانوایی
نانوایی سنگکی در نازی آباد خیابان شهید شیرمحمدی، 
روز به روز نانش کوچک تر و وزنش کمتر می شود با اینکه 
چندین بار در این ستون نوشته شده است، ولی هنوز هیچ 
مسئول و بازرسی به این نانوایی مراجعه نکرده است و این 

نانوایی با همان روش به کار خود ادامه می دهد.
یک شهروند از تهران 

مشکلات همراهان بیمار
هنگامی که از جلوی بیمارستان امام خمینی)ره( عبور 
می کنیم منظره ای در پیاده روها می بینیم که واقعا دردناک 
است. اکثر همراهان بیماران در کنار پیاده رو اقدام به برپایی 
چادر کرده اند و در آن زندگی می کنند تا نوبت عمل و یا 
وقت دکتر خود بشود. چرا مسئولان وزارت بهداشت اقدامی 
نمی کنند که این همراهان بیمار در جای مناسبی اسکان 
داشته  باشند. زیرا این افراد با مشکلات زیادی روبه رو هستند.
کمالی از تهران 

جمع  آوری موسسات غیرقانونی
از دولت محترم خواهشمندیم موسساتی که بدون هیچ 
قانونی رشد کرده اند جلویشان گرفته شود چه موسسات 
بانکی و چه موسسات خیریه ای که رشد بی رویه در جامعه 

دارند؟!
یک شهروند از تهران

نان و کیفیت آن 
 لازم است شورای محترم آرد و نان بر کیفیت پخت نان و 
قیمت آن نظارت بیشتری داشته باشد. آیا اقدام خودسرانه 
بعضی از نانوایی ها که با ریختن کنجد روی آن بر قیمت آن 
می افزایند با اطلاع آن شورا است؟ لطفا ضمن بازرسی جواب 

قانع کننده ای در این مورد به شهروندان بدهند. 
حسنی از تهران 

تعمیرگاه 
هزینه تعمیر ماشین در تعمیرگاه های موجود در 
شهرستان ها و جاده ها گران است و چون نظارتی صورت 
نمی گیرد هر قدر دلشان بخواهد از شهروندان و مسافران 
پول می گیرند. لطفا دست اندرکاران مربوطه پاسخگو 

باشند. 
مرادبیگی از اراک

آرمان ملی: می بیندشان؛ مهم نیست 
که؛ مناطق دور افتاده در بخش های پرت و 
دورافتاده و بی آب و علف بلوچستان یا خراسان 
یا کهکیلویه و بویراحمد. به زنان و مردانی 
60 و 70 ساله می مانند. طوری با او برخورد 
می کنید انگار که جای مادرتان باشد و در 
پایان گفت وگو متوجه می شوید که چند سال 
هم از شما کوچک تر است؛ شرمنده می شوید 
و از لابه لای بچه های قد و نیم قدش راه باز 
می کنید و سعی می کنید از محوطه دور شوید 
تا طرح لبخندتان به غمی بزرگ بدل نشده. یا 
مردی که معلم مدرسه ای کپری در یکی از 
همان مناطق دورافتاده است همان حس پدر 
و فرزندی دارید با مردی که هم سنتان است؛ 
در این مناطق همه چیز عجیب و غریب است 
و سختی زندگی سن و سال آدم ها را به کلی 
جابه جا کرده. پس لااقل شما تعجب نمی کنید 
وقتی نماینده ای در مجلس از استان کهکیلویه 
و بویراحمد می گوید »چهره دختران ۱۴ ساله 
زیلایی بویراحمد شبیه پیرزنان 60 ساله شده 
است.« موضوعی که چند سال پیش سوژه 
عکاسانی هم شده بود که دختران و زنانی از 
آن منطقه را با زنان و دخترانی هم سن و سال 
آن ها که عمدتا از سلبریتی ها بودند کنار هم 
گذاشته و گویی به کشفی عظیم دست زده و 
از بالا رفتن »ویو« و »لایک« خود شادمان و 

راضی بودند. 
فقر و نداری در برخی مناطق ، روح و روان 
ساکنان آن مناطق را درنوردیده و به چشم و 
جان و چهره هایشان پنجه کشیده تا خیلی 

خیلی بزرگتر از سن و سالشان به نظر برسند. 
نماینده سه شهر بویراحمد، دنا و مارگون 
از دو واژه فقر و محرومیت برای بالاتر نشان 

دادن چهره دخترکان ۱۴ ساله یاد کرده 
و  علل  که  عواملی  همان  درست  است؛ 
عوامل سایر آسیب های اجتماعی از جمله 
خودکشی هم هستند. آخرین راه حل برای 
پایان دادن به همه فلاکت های تجربه شده در 
زندگی که از قضا جان 60 جوان را )به گفته 
همان نماینده مجلس( در سه سال گذشته 
نانی که شاید اگر پیش  گرفته است؛ جوا
از خودکشی آن ها را می دیدید، احساس 
می کردید پدران یا برادران خیلی بزرگ تر 

از شما هستند. 

    اینجا خیلی ها خودکشی می کنند
مهدی روشنفکر، نماینده بویراحمد، دنا و 
مارگون در مجلس، بدون اشاره به نام شهرستان 
و یا منطقه ای در استان کهگیلویه و بویراحمد 
در ارتباط با آمار تاسفبار خودکشی، گفته 
که »آمار این استان در خودکشی بالاست به 
گونه ای که در یکی از مناطق، طی سه سال 
شاهد خودکشی 60 جوان به دلایل فقر، اعتیاد، 
بیکاری و کمبود امکانات هستیم.« ضمن اینکه 
به گفته جامعه شناسان نمی توان از ارتباط 
میان فقر و اعتیاد، به سادگی عبور کرد باید 
به این نکته هم اشاره کرد که کهگیلویه و 
بویراحمد سال هاست که از معضل خودکشی 

رنج می برد. 
شیرعلی خرامین، دانشیار دانشگاه علوم 
پزشکی یاسوج مُعضل پدیده شوم خودکشی 
را بحث بسیار پیچیده ای دانسته اما گفته که 
به طور کلی این معضل در حال حاضر، اولین 
معضل استان کهگیلویه و بویراحمد است. به 
گفته او »آمار خودکشی در استان کهگیلویه و 
بویراحمد از ژاپن هم سبقت گرفته و در سال 

گذشته از هر ۱00 هزار نفر، ۲0 نفر در این 
استان خودکشی کرده اند.«

دانشگاه، موضوع  استاد  این  اعتقاد  به 
خودکشی در بسیاری از موارد ریشه در 
افسردگی دارد. خرامین از شیوع اختلالات 
در حال  که  استان  این  در  دیگر  متعدد 
درگیر کردن کودکان، زنان و مردان است 
نیز خبرداده؛ همان افسردگی که در علل 
خودکشی از آن نام برد و اختلال وسواس و 

موارد دیگری از این دست. 
بحرانی  از  جلوگیری  برای  خواسته  او 
شدن آسیب های اجتماعی، از علم و دانش 
مُتخصصین روان شناسی بیش از پیش در این 

استان استفاده شود. 

    ۱۸ هزار آسیب دیده اجتماعی
آسیب های  افزایشی  روند  توضیح  در 
اجتماعی همین بس که معاون بهزیستی 
استان کهگیلویه و بویراحمد در حضور وزیر 
کشور از شناسایی ۱۸ هزار آسیب دیده 
اجتماعی استان یاد کرده و یادآور شده که 
مراکز اورژانس بهزیستی کهگیلویه وبویراحمد 
در بدترین شرایط است و تازه این آمار آسیب 
دیده هایی است که بررسی و شناسایی شده اند 
و خدا می داند چه تعداد افرادی در انزوا یا همان 
افسردگی که کارشناسان از آن یاد می کنند، 
غوطه ورند و بی نام و نشان ممکن است به 
زندگی خود پایان دهند! هدایت عظیمی فر، به 
معضل کودکان کار هم اشاره کرده و گفته ۲6۴ 
کودک کار را در سطح استان شناسایی کردیم 
و در این دو ماه گذشته ۳0 نفر دیگر اضافه شده 
که به طور کلی ۳00 کودک کار ایرانی و 70 نفر 

اتباع خارجی هستند. 

    فقر وکمبود امکانات و تجهیزات 
بیداد می کند

در روزهای اخیر، نشست بررسی آسیب های 
اجتماعی در استان کهگیلویه و بویراحمد 
برگزار شد که همان طور که گفتیم وزیر 
کشور هم در این نشست حضور داشت. آقای 
روشنفکر، نماینده استان هم صحبت هایش 
در خصوص دختران ۱۴ ساله و خودکشی 
را در همین جلسه مطرح کرد. همان »فقر، 
امکانات  کمبود  اجتماعی،  آسیب های 
و تجهیزات که در برخی از مناطق استان 
کهگیلویه و بویراحمد بیداد می کند و مشکلات 

زیادی را بر مردم این مُستولی کرده است.«
او پرسیده چرا استان کهگیلویه و بویراحمد 
با این مواهب الهی اینگونه محروم است و بعد 
توضیح داده که »در زیلایی بویراحمد، دختران 
۱۴ ساله ای را می بینید که چهره  شان شبیه 

پیرزنان 60 ساله شده است.«
او گفته ما دستمان را دراز می کنیم تا دولت 
ما را بیشتر ببیند و »شاهد تغییر آمارهای 
نظیر  اجتماعی  متعدد  آسیب های  واقعی 
خودکشی، طلاق، اعتیاد و سایر آسیب ها 
باشیم.« بله؛ صحبت هایی در مورد بالاتر نشان 
دادن سن آدم ها در مناطق محروم توسط 
نماینده مجلس، ایراد شد، وزیر کشور هم 
شنید؛ گفته هایی که بیان و شنیده می شود؛ 
طرح ها و برنامه هایی پیشنهاد می شود که اگر 
اجرا شوند می توانند معضلات و آسیب های 
اجتماعی را در روندی نزولی قرار دهند و 
پیرزنان و پیرمردان کم سن و سال بی آنکه 
هیچ جوانی کرده باشند با چشم هایی خسته 
از زیست سخت و پرمکافات نظاره گر سال های 

عمر خود هستند که چون باد می گذرند... 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

آرمان ملی: مهاجرت؛ واژه ای که هرچه می گذرد، بیشتر از 
گذشته برای ذهن ها و گوش های ما ایرانی ها ملموس می شود. 
آنچه در ابتدا و در سالیان گذشته در مورد نخبگان کاربرد 
داشت؛ مغزهای فیزیک و ریاضی یا جراحان و فارغ التحصیلان 
دانشگاه هایی مثل صنعتی شریف، نویسندگان و خوانندگان 
و بازیگران و سایر هنرمندان، بعدها پرستارها و ماماها و البته 
در کنار همه این ها مردم عادی که حالا بیشتر از گذشته به 

چشم می خورد. 
کارشناسان، علل و عوامل متعددی را برای مهاجرت 
برمی شمارند که مشکلات معیشتی و درآمد نسبت به 
تخصص و فعالیت یکی از اصلی ترین آن هاست. در کنار این 
عوامل مواردی نظیر اختلالاتی که در استفاده از اینترنت 
و فضای مجازی به وجود می آید و مانع دستیابی افراد به 
فضاهای کسب و کارشان در اینستاگرام و... می شود علتی بر 
سایر عوامل بوده و دلیل رفتن را در کنار سایر دلایل تکمیل 

می کنند. 
رفتن هایی که حالا صدای نماینده مجلس را هم درآورده. 
رضا حاجی پور، سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس گفته هر چه فریاد می زنیم که جوانان را دریابید، کسی 
گوش نمی دهد؛ بسیاری از  دانشجویان دانشگاه های کشور 
مهاجرت کردند چراکه دنیا می خواهد آن ها را جذب کند؛ 
عده ای بر این عقیده هستند که نخبگان، مهاجرت نمی کنند 

یا اگر مهاجرتی باشد، آمار قابل توجهی نیست!
حاجی پور در خصوص مهاجرت نخبگان، توضیح داده که 
»عده ای بر این عقیده هستند که نخبگان، مهاجرت نمی کنند 
یا اگر مهاجرتی از سوی نخبگان شاهد هستیم، آمار قابل 
توجهی نیست؛ اما من می گویم بسیاری از نخبگان مهاجرت 
کردند. نخبگان زیادی از دانشگاه های صنعتی شریف، علم و 
صنعت، امیرکبیر و تهران و بسیاری از دانشگاه های کشور 

مهاجرت کردند چراکه دنیا طالب است آنها را جذب کند.«
سخنگوی کمیسیون آموزش، در خصوص جلوگیری 
از روند صعودی مهاجرت ها، گفته »اگر ما بتوانیم امکانات 
جذابیت را برای فرزندانمان فراهم کنیم، قطعاً از مهاجرت 
منصرف خواهند شد.«او معتقد است که »بی توجهی ما به 
این نخبگان باعث شده دلسرد شوند« و بعد مثال زده که 
»در حوزه انتخابیه خود بنده، نخبه ای زندگی می کند که 
۲0 عنوان از مسابقات بین المللی دنیا مثل سوئیس و آمریکا 

گرفته ولی به این کشورها مهاجرت نکرده است؛ درحالی که 
من هم به عنوان نماینده مجلس نتوانستم برای او کاری انجام 
دهم؛ هر چه فریاد می زنیم که جوانان را دریابید اما کسی 
گوش نمی دهد. نمونه این نخبگان را در کشور زیاد داریم 
که باید به سراغ آنها رفته و شناسایی شان کنیم و امکاناتی 
که نیاز دارند را در اختیارشان قرار دهیم اما متاسفانه بسیار 

بی توجهی کردیم.«
این نماینده مجلس یک توضیحاتی هم داده در خصوص 
اینکه »ما در شرایط سخت اقتصادی قرار داریم اما نخبگان ما 
این توانمندی را دارند که ما را از این شرایط خارج کنند. ما ۴ 
هزار میلیارد در حوزه دانش بنیان، برای دانشمندان جوان و 
خلاق بودجه در نظر گرفتیم که حوزه معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری، باید اجرای آن را سرعت ببخشد تا آنچه 
مورد تاکید رهبر انقلاب اسلامی و مجلس است، عملیاتی 

شود.«
خرداد ماه سال گذشته، یک روزنامه اصولگرا نوشته بود که 
مهاجرت نخبگان از کشور تشدید شده و حتی دانش آموزان 

دارند می روند!
روزنامه رسالت، توضیح داده بود که »شواهد و مستندات 
روشنگر آن است که مهاجرت نخبگان به خارج از کشور 
افزایش یافته و شکارچیان مغزها، تاکنون برگزیدگان 
کنکورهای سراسری و المپیادهای علمی بسیاری را از کشور 
برده اند و در هواپیما و روی آسمان دعوتنامه دانشگاه های 
معتبر دنیا را به دست اشخاص رسانده اند؛ این پدیده به مقطع 
دانش آموزی نیز سرایت کرده و سال هاست زمزمه هایش به 
گوش می رسد که دانش آموزان تیز هوش و استعدادهای برتر 

برای ادامه تحصیل، جلای وطن می کنند.«
چند ماه بعد یک روزنامه اصولگرای دیگر توضیح داده بود 
که »کار درستی نیست که برای جلوگیری از مهاجرت افراد 
نخبه، درآمد شان را افزایش دهیم.« روزنامه جوان نوشته بود 
که: »مهاجرت خصوصاً با انگیزه شغلی چیز تازه ای نیست و 
همیشه بوده، اما گویا تلاش می شود آن را کم سابقه یا حامل 
معانی سیاسی بدانند، اما واقعیت ماجرا این است که در چند 
سال اخیر با کاهش ارزش پول ملی و ایجاد شکاف درآمدی با 
سایر کشورها، دستمزد بسیاری از مشاغل در کشورهای دیگر 
جذاب تر شده و در این میان بخشی از متخصصان و صاحبان 
مشاغل حرفه ای به طور خاص به این گزینه ترغیب شده اند. 

برای مثال فرض کنید که یک پزشک، مهندس ماهر، مدیر 
کسب وکار درآمدی در حدود ۳0 میلیون تومان در ماه و حتی 
بیشتر در کشور ما دارد )که از حقوق بسیاری از کارگران و 
کارمندان هم بالاتر است( آیا وقتی با پیشنهاد درآمد چندین 
برابر این رقم در یکی از کشورهای همسایه یا حتی کشورهای 
دور مواجه می شود، عجیب است که به مهاجرت شغلی، ولو 

برای چندسال معین، فکر کند؟
طبیعی است که تلاش برای حفظ و نگهداشت نخبگانی 
که کشور برای آموزش و تربیت آنان هزینه کرده، ضروری 
است، اما این نگهداشت چگونه و با چه هزینه ای ممکن است؟ 
ساده ترین راه حلی که به ذهن می رسد افزایش دستمزد برای 
صاحبان مشاغل تخصصی و حرفه ای است. مثلًا برای پزشکان 
باید تعرفه ها باز هم چندبرابر شوند. آیا این به سادگی شدنی 

است؟
این افزایش از جیب چه کسانی ممکن است؟ اگر از جیب 
مردم به صورت مستقیم باشد، منجر به افزایش نارضایتی 
عموم مردم و تزاید نابرابری ها می شود. اگر قرار باشد بیمه ها 
آن را تقبل کنند، قاعدتاً و منطقاً آن ها نیز تعرفه های خود را 
افزایش خواهند داد و آن هم از جیب مردم خواهد بود و اگر 
هم قرار باشد دولت متقبل این هزینه باشد، باید از یارانه های 
عمومی بزند که این هم دست کردن در جیب عموم مردم 
است. در واقع روشن است که اگر قرار باشد متخصصان با 
انگیزه اقتصادی در کشور بمانند، باید از عموم مردم خواسته 
شود که برای ماندن آن ریاضت بکشند که این هم چندان 

منطقی نیست.«

سخنگوی کمیسیون آموزش، روند مهاجرت نخبگان را هشدارآمیز خوانده و گفته هر چه فریاد می زنیم که جوانان را دریابید، کسی گوش نمی دهد!

به نخبگان بی توجهی کردیم؛ دلسرد شدند، رفتند

آموزش و پرورش مسجد 
جمهوری اسلامی است

سرپرست وزارت آموزش و پرورش از طرح 
این پرسش که چرا درِ مدرسه بعد از ظهر و در 
تابستان باید بسته باشد، در حالی که بچه های 
محل جایی برای گذران اوقات فراغت خود 
ندارند؟ گفت: نماز، اولویت اول فعالیت های 
فرهنگی در آموزش و پرورش است و همه 
دستگاه ها را به همکاری فرا می خوانم که گِرد 
مدرسه جمع شوند.رضا مراد صحرایی، در 
اجلاسیه سراسری نماز دانش آموزی در شیراز 
، نماز را اولویت اول فعالیت های فرهنگی در 
تمام سطوح وزارت آموزش و پرورش دانست 
و افزود: امروز حدود 6۹ هزار نمازخانه در 
آموزش و پرورش در کشور داریم و اینکه گفته 
می شود آموزش و پرورش مسجد جمهوری 
اسلامی است به همین دلیل است.صحرایی 
افزود: امسال تابستان متفاوتی را باید رقم 
بزنیم، تابستانی که در آن، مدرسه باید میعاد 
همه فعالیت های فرهنگی و فوق برنامه محله ها 
باشد.سرپرست وزارت آموزش و پرورش ادامه 
داد: مدرسه ظرفیت فوق العاده ای دارد، چرا درِ 
مدرسه بعد از ظهر و در تابستان باید بسته باشد 
در حالی که بچه های محل جایی برای گذران 

اوقات فراغت خود ندارند.

 انتشار فیش حقوقی
 10۶ میلیونی 

فیش حقوقی کارمند حراست در سازمان 
پسماند شهرداری تهران در مرداد ۱۴0۱ 
به مبلغ ۱06 میلیون تومان منتشر شد. 
خبرگزاری فارس نوشت: البته برخی اقلام 
فیش حقوقی منتشره نشان می دهد بخشی از 
پرداختی به فرد مذکور مربوط به معوقات است.

 قطع دسترسی دانشجویان
 به پایگاه های علمی 

مهر نوشت: معاون پژوهشی دانشگاه 
تهران از بدهی 60 میلیاردی دانشگاه تهران به 
پایگاه های علمی بین المللی و قطع دسترسی 
دانشجویان ارشد و دکتری به این سایت ها خبر 
داد. مهدی فکور با اشاره به بدهی میلیاردی 
دانشگاه تهران به سایت ها و بانک های اطلاعاتی 
و قطع دسترسی پژوهشگران و دانشجویان 
تحصیلات تکمیلی به برخی پایگاه های علمی 
دنیا، اظهار داشت: با توجه به افزایش نرخ ارز 
در ماه های اخیر، مجموع بدهی های دانشگاه 
تهران از سال ۹7 تاکنون به 60 میلیارد تومان 
رسیده است.معاون پژوهشی دانشگاه تهران 
با بیان این مطلب که به دلیل بدهی ها، برخی 
از این سایت ها برای پژوهشگران بسته شده و 
قابلیت دسترسی به آن ها وجود ندارد، گفت: 
البته هزینه دسترسی به یک سری بانک های 
اطلاعاتی که مبلغ بدهی به آنها، پایین تر است 
را پرداخت کرده ایم.فکور در ادامه خاطرنشان 
کرد: با توجه به شعار اصلی دانشگاه تهران در 
راستای حمایت از پژوهش های علوم انسانی 
و علوم اجتماعی و رفتاری و همچنین با توجه 
به اینکه دسترسی به مقالات در این حوزه ها 
سخت تر است، به صورت محدود یک سری از 
سایت های اطلاعاتی بین المللی در این حوزه 
باز شده و اقدام به پرداخت مبالغ بدهی های 

آن ها کرده ایم.

تزریق سالی یک بار واکسن کرونا
وزیر بهداشت با تاکید بر تداوم مراقبت های 
کرونایی گفت: توصیه من به مردم این است 
که حداقل سالی یک بار واکسن کرونا را 
تزریق کنند، همانطور که هرساله شاهد انجام 
واکسیناسیون آنفلوآنزا برای افراد پرخطر در 
شهریور و مهر هستیم.بهرام عین اللهی در 
حاشیه اختتامیه جشنواره شهید مطهری با 
اشاره به برطرف شدن وضعیت اضطراری کرونا 
از طرف سازمان بهداشت جهانی اظهار کرد: در 
مرحله اول سازمان بهداشت جهانی اعلام کرده 
وضعیت اضطراری برطرف شده و اگر افراد به 
کشوری دیگر بروند احتیاجی نیست کارت 
واکسن یا تست پی .سی. آر را انجام دهند، اما 
کماکان انجام واکسیناسیون و مراقبت های 
کرونا، رعایت فاصله اجتماعی و استفاده از 
ماسک  به خصوص افرادی که مشکوک به 

کرونا هستند همچنان ادامه خواهد داشت.

۳0 درصد دلایل عدم 
فرزندآوری اقتصادی است

در  رئیس جمهور  معاون  انسیه خزعلی 
امور زنان و خانواده گفت: در پیمایشی که در 
خصوص فرزندآوری انجام شده، کمتر از ۳0 
درصد از دلایل عدم فرزندآوری، اقتصادی بوده، 
بیشتر آن فرهنگی، نوع نگاه به زندگی، نوع توقع 
از زندگی و مصلحت اندیشی شخصی است. یکی 
از کارهایی که برخی گروه ها انجام می دهند 
تغییر نگرش است: به طور مثال جمعیت نفس 
در زمینه تغییر نگرش سقط جنین فعالیت دارد.

یک کشتی تفریحی توقیف شد
تسنیم: امید مهدوی مجد ، دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان قشم گفت: یک 
فروند کشتی تفریحی به دلیل بی توجهی به 
قوانین و عدم رعایت شئونات اسلامی در سواحل 
این جزیره توقیف شد. وی افزود: این کشتی 
تفریحی بدون توجه به قوانین کشور و شئونات 
اسلامی اقدام به تفریح دریایی تعدادی گردشگر 

به صورت مختلط و هنجارشکنی کرده بود.

 فقر، نداری و  محرومیت در برخی مناطق به چشم و جان و چهره هایشان پنجه کشیده
 تا خیلی بزرگتر از سن و سالشان به نظر برسند

   نماینده کهگیلویه و 
بویراحمد گفته چهره 
دختران ۱۴ساله شبیه 
پیرزنان ۶۰ ساله شده؛ او از 
خودکشی ۶۰ جوان به دلیل 
فقر و اعتیاد در سه سال 
گذشته استان خبر داده

 پیرزنان 
 و پیرمردان

کم سن و سال


